
Bence Miklósné Érettségi Képe 

Ez az érettségi képem 1936-ból. Polgáriba [lásd: polgári iskola] bejártam az Óhegy utcába,
villamossal. De még a villamossal is sokat kellett menni, és a villamosig is kellett gyalogolni. Aztán
mikor beköltöztünk a városba, akkor már a Dobó Katalinba [Felső kereskedelmi iskola; lásd:
kereskedelmi iskolák] jártam. Ez a Wesselényi utcában volt, ennek ellenére ez nem volt zsidó iskola
[A Wesselényi utca és környéke tradicionálisan zsidó környék volt, közel a későbbi gettóhoz. -- A
szerk.]. Az osztályfőnökünk dr. Erdélyi Amália volt, aki egy szuperintelligens magyartanárnő volt, és
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zsidó volt. Nem tudtuk, de megéreztük. Akkor ez még nem volt téma. A magyart nagyon
szerettem, a kedvenc tárgyam volt, a tanár miatt, gondolom. Sokat olvastam, és nagyon jó
helyesíró voltam. Hittant is tanultam persze, az egyik legkedvesebb tárgyam volt. Jeles voltam az
érettségin hittanból. Egy fiatal rabbi volt a tanárunk, és nagyon szerettük. Az osztályban nem volt
túl sok zsidó. Nem volt szempont az ismerkedésnél, hogy zsidókkal barátkozzam, és a szüleim sem
várták el, de azért az esetek nagy többségében így alakult. Egyébként a ?cé? osztály tiszta zsidó
volt, illetve aki zsidó volt az évfolyamból, az ide járt, és ki voltunk egészítve protestánsokkal.
Szóval nem volt tiszta zsidó, hiszen annyian nem is voltunk, de a zsidók az azonos évfolyamból oda
voltak koncentrálva a ?cé?-be. Ez egy ilyen központi dolog volt, azt mondták, hogy a hittan miatt
van. Akkor ez természetes volt, ebben szerintem akkor még nem volt benne a megkülönböztetés.
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